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OR.RG. 0002.33.2014-2018 

 

PROTOKÓŁ  NR XXXIV/2017 

z sesji Rady Gminy Zaniemyśl odbytej w dniu 28 lipca 2017r. 

w godz. od 16:00 do 18:30 

w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu 

 

Na ogólną liczbę 15 Radnych w sesji udział wzięło 12 Radnych (nieobecni Radni: Barbara 

Sowinska, Jerzy Grześkowiak i Piotr Walkowiak).  

 

W sesji udział wzięli: Wójt Pan Krzysztof Urbas, zastępca Wójta Pan Bogdan Schwanke, Sekretarz 

Gminy Pani Bożena Jaszkiewicz, Radca Prawny Pan Marek Grzelak, pracownicy Urzędu Gminy, 

pracownicy jednostek organizacyjnych, sołtysi, mieszkańcy gminy.  

Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, sołtysów nr 2. 

 

Ad.1. Otwarcia sesji dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Zaniemyśl Pani Alina Frąckowiak, 

Przewodnicząca powitała przybyłych na sesję radnych i gości. 

 

Ad.2. Przewodnicząca Rady Gminy przedstawiła porządek obrad:  

1. Otwarcie sesji. 

2. Powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

3. Stwierdzenie quorum Radnych. 

4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji tj. z dnia 26 czerwca 2017r. 

5. Informacje Wójta Gminy. 

6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

a) uchwalenia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Zaniemyśl na lata 2017 – 2023,  

b) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych 

Gminy Zaniemyśl, 

c) planu pracy Komisji Rewizyjnej. 

 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

 10. Zamknięcie sesji.  
 

 

Ad.3. Przewodnicząca stwierdziła quorum radnych wymagane do podejmowania prawomocnych 

uchwał na podstawie listy obecności i radnych obecnych na sali, w obradach uczestniczy 12 radnych 

co stanowi liczbę wystarczającą do podejmowania prawomocnych uchwał. 
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Ad.4.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji  

uwag do protokołu nie zgłoszono, protokół został przyjęty  

10 głosami „za”  

2 głosami „wstrzymującymi się”  

0 głosie „przeciw”  

 

Ad. 5. Informacje Wójta Gminy 

Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, może na początku taka informacja, że ta 

sesja nie była planowana oczywiście, nie planowaliśmy żeby w środku wakacji Państwa prosić na 

sesję, Państwa Sołtysów i mieszkańców ale potrzeba chwili zdecydowała o tym, że zwołaliśmy, 

poprosiliśmy Panią Przewodniczącą o zwołanie tej sesji, żeby, dotyczy głównie Lokalnego Programu 

Rewitalizacji w Gminie Zaniemyśl, Państwo sobie przypominacie, że w czerwcu, 26, Rada Gminy 

podjęła taką uchwałę no niestety, powiem skrótowo, przez RDOŚ i problemy, musieliśmy 

podopisywać do tego Programu pewne rzeczy, rozszerzyć opisówkę tych inwestycji, które chcemy 

zrealizować i wymaga to jeszcze raz ponownego uchwalenia przez Wysoką Radę ten Program, tak 

żebyśmy do końca lipca, zgodnie z umową z Urzędem Marszałkowskim zakończyć ten Program, 

Program rozliczyć  i żebyśmy też otrzymali środki finansowe, które mamy zapisane w umowie, środki 

unijne, a przecież koszty ponosiliśmy przez okres kilku miesięcy, dofinansowanie tego Programu 

przypomnę to 90%, koszt tego Programu to 56 tys. zł., a więc warto walczyć o te środki finansowe 

żeby otrzymać, oczywiście Program, Szanowni Państwo, to jest część opisowa itd. dla nas 

najważniejsze jest, dla wszystkich mieszkańców i dla mnie też jest jego realizacja, podjętego 

Programu, szczególnie tych trzech dużych inwestycji, ale to dopiero będzie po przyjęciu Programu 

przez Urząd Marszałkowski, musimy znaleźć się na liście Programu rewitalizacji w województwie 

Wielkopolskim i to będzie niezbędny załącznik do właściwego wniosku na realizacje zapisanych 

inwestycji, są tam trzy inwestycje, te, które chcemy skorzystać ze środków unijnych, a więc Plac 

Berwińskiego, plaża, miejsce do kąpieli w Zaniemyślu i boisko i otoczenie boiska wielofunkcyjnego                

w Śnieciskach, pozostałe zapisy będziemy starali się w międzyczasie realizować ze środków 

budżetowych Gminy Zaniemyśl, jeżeli chodzi o informacje, Szanowni Państwo to najpierw rozpocznę 

od budżetu, a więc w okresie od poprzedniej sesji dwa razy zarządzeniem zmieniony został budżet 

Gminy, i tak: 

1) dnia 30 czerwca 2017 roku, dokonano przeniesień między paragrafami:  

- zgodnie z potrzebami oświaty przeniesiono między rozdziałami i paragrafami ogólną kwotę 

11.400,00 zł;  

- na wykonanie badania wody w Jeziorze Raczyńskim pod względem możliwości kąpania                

w nim kwota 400,00 zł; 
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- na opłaty za odprowadzanie nieczystości stałych z obiektów sportowych kwota 800,00 zł. 

 

2) kolejne zarządzenie to z dnia 26 lipca 2017 roku, w którym dokonano przeniesień między 

paragrafami:  

 - na wydatki związane z przygotowaniem mienia gminnego do sprzedaży kwota 1.000,00 zł; 

 - na wydatki związane z remontem mieszkania socjalnego kwota 3.500,00 zł. 

- na potrzeby Rady Gminy kwota 500,00 zł;  

- zgodnie z potrzebami Urzędu Gminy przeniesiono między paragrafami kwotę 1.500,00 zł; 

- na utrzymanie gotowości bojowej jednostek OSP przeniesiono między paragrafami kwotę 

500,00 zł.  

 

Dodatkowo Wojewoda Wielkopolski poinformował o przyznaniu dotacji: 

 na finansowanie i dofinansowanie zadań realizowanych przez oświatę kwota 109.805,42 zł,                          

 na finansowanie i dofinansowanie zadań realizowanych przez OPS w Zaniemyślu kwota 

31.637,00 zł,  

 

wrócę do kwoty 109.805,42 zł., między innymi są to pieniądze, tak wcześnie aż byliśmy z Panią 

Skarbnik zaskoczeni, że otrzymaliśmy pieniądze na zakup podręczników na nowy rok szkolny dla 

naszej młodzieży, pamiętacie Państwo, że nie raz we wrześniu nie mieliśmy tych pieniędzy, tak, że 

możemy spokojnie już rozpocząć realizowanie tych wydatków, kolejne informacje to realizacja 

budżetu, realizowane roboty, aktualnie jest przebudowywana ulica Słoneczna w Zaniemyślu,                  

13 lipca dokonano odbioru częściowego wykonanych robót w ramach przebudowy ulicy a konkretnie 

została wybudowana kanalizacja deszczowa na całym tym odcinku, prace zostały odebrane za wartość 

92.160,43 zł brutto, całe te zadanie inwestycyjne, Szanowni Państwo, przypominam, to koszt 

446.949,69 zł brutto, prace drogowe trwają, oczywiście warunki atmosferyczne są takie jakie są, bo 

rolnicy i wszyscy widzimy, że nieraz jest dwa dni przerwy w układaniu kostki czy betonu ze względu 

na intensywne opady deszczu nie pozwalają żeby realizować, prace trwają i mam nadzieję, że, bo 

umowa jest podpisana do 31 października, jeżeli to tempo będzie zachowane to może pod koniec 

sierpnia, na początku września ta ulica będzie wykonana i mieszkańcy będą mogli do swoich posesji 

dojeżdżać i wyjeżdżać, bo od czasu rozpoczęcia robót niestety nikt nie może ani wjechać, ani 

wyjechać, samochody mieszkańcy wyprowadzili, znaleźli sobie miejsca postojowe i wychodzą tylko 

na pieszo, gdyż jest tylko jeden wąski wjazd i trudno sobie wyobrazić  żeby w trakcie robót dojeżdżać 

do tych nieruchomości, kolejne zadanie inwestycyjne, które realizujemy to zagospodarowanie                        

i remont budynku w Łęknie pod potrzeby, jak Państwo wiedzą, Ośrodka Pomocy Społecznej, prace 

trwają, dziś rano byłem na tej inwestycji, myślę, że też dużo wcześniej niż w umowie będą 

zakończone, nie chcę mówić, bo termin jest 8 wrzesień, dzisiaj z Wykonawcą rozmawiałem, że 11 

sierpnia zgłosi nam do odbioru te prace, oczywiście to tak nie od razu, że będzie Ośrodek się 
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przeprowadzał musimy dostać poszczególne dokumenty, zgody, żeby tam mógł się przeprowadzić się 

Ośrodek Pomocy Społecznej, a też bierzemy pod uwagę, że od sierpnia rozpoczyna się nabór 

wniosków na Program 500+ i jeszcze inne Programy, więc nie będziemy pewnie przeprowadzać                    

w tym okresie, gdy będzie nabór wniosków itd., dopiero jak Ośrodek Pomocy Społecznej upora się      

przyjmowaniem tych wniosków wówczas będziemy próbowali bezszkodowo dla mieszkańców, którzy 

przychodzą do Ośrodka Pomocy Społecznej przeprowadzać, uruchamiać wszystkie komputery                     

i pracownicy będą się stopniowo przeprowadzali, odnośnie innych rzeczy, które dzieją się na naszej 

Gminie chciałem Państwu powiedzieć, że o tym co powiem w tej chwili to nie są zadania inwestycyjne 

realizowane przez Gminę Zaniemyśl ale myślę, że to część z Państwa widzi co się dzieje itd., są pewne 

uciążliwości niejednokrotnie, ale też należy o tym, moim zdaniem, wspomnieć, a więc przebudowa 

drogi powiatowej w Czarnotkach ci co mieszkają w Czarnotkach zauważyli, że była przerwa pewna, 

związana z realizacja tej inwestycji, dzisiaj tętni życie inwestycyjne, dodatkowo od wczoraj, bodajże, 

kolejna Firma weszła na przebudowywany odcinek w Czarnotkach, gdyż jak się dowiedzieliśmy                   

w harmonogramie jest też rozprowadzenie światłowodu w Czarnotkach, więc poprosiliśmy Firmę, 

żeby szybko załatwiała formalnie te wszystkie sprawy, żeby przed ułożeniem chodników już 

rozprowadzili światłowód, gdyż trudno sobie wyobrazić, że za miesiąc, dwa po wykonaniu tej 

inwestycji znowu będzie rozbiórka chodników, wykopy i tego typu prace, oczywiście Powiat, Pan 

Starosta wyraził na to zgodę, na pewno będzie przesunięcie terminu, dla Wykonawcy budowy tej 

drogi, ale myślę, że warto byłoby żeby to co ma być w ziemi, żeby się tu znajdowało, żeby potem nie 

było rozbierania i kolejnych utrudnień w tym zakresie, tak, że światłowody, Szanowni Państwo, są i 

będą w innych miejscowościach w naszej Gminie, my co możemy, jak dostaniemy jakieś informacje to 

Szanowni Państwo staramy się pomóc, dojść do Wykonawców, kiedy, co i jak, czemu tak, ale chcę 

przypomnieć, że jest to inwestycja rządowa, to Wykonawcy bezpośrednio przygotowują sobie 

harmonogram itd., pod swoje potrzeby i możliwości techniczne i czasowe, jak otrzymają zgody, 

dokumentacje wykonają, zgody na wejście, zajecie pasa drogowego te wszystkie formalne sprawy 

muszą przygotować zanim się rozpoczną prace, niejednokrotnie jest tak, że  rozpoczną, zrobią jakiś 

odcinek, wyprowadzą się i znowu wracają ale proszę cierpliwie czekać, staramy się to jakoś tutaj, 

szczególnie zastępca tymi tematami się zajmuje, odpowiadać na Państwa wątpliwości ale na wszystko 

nie mamy wpływu, bo to nie jest nasza inwestycja, informacje dotyczące mienia komunalnego, 07 

lipca br. został  przeprowadzony przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż 3 działek,                                    

z przeznaczeniem pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną, położonych w miejscowości Jeziory 

Małe przy ul. Doliwcowej, przetarg zakończył się wynikiem pozytywnym, na wszystkie trzy działki 

został wyłoniony nabywca, i tak,   

1. działka o powierzchni 700 m 2  

-   do uczestnictwa w przetargu przystąpił 1 oferent 

-   cena wywoławcza nieruchomości wynosiła 51.800,00 zł netto, w przetargu    
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    osiągnięto kwotę 52.800,00 zł. netto, do ceny tej został doliczony podatek VAT                 

    w  wysokości 23%, cena brutto wyniosła 64.944,00 zł.,  

2. kolejna działka o powierzchni 1042 m 2  : 

-   do uczestnictwa w przetargu przystąpiło 3 oferentów 

-   cena wywoławcza nieruchomości wynosiła 82.200,00 zł netto, w przetargu    

    osiągnięto kwotę 85.030,00 zł. netto, do ceny tej został doliczony podatek VAT                

    w  wysokości 23%, cena brutto wyniosła 104.586,90 zł.,  

3. ostatnia działka o powierzchni 723 m 2 :  

-   do uczestnictwa w przetargu przystąpił 1 oferent 

-   cena wywoławcza nieruchomości wynosiła 50.600,00 zł netto, w przetargu    

    osiągnięto kwotę 51.600,00 zł. netto, do ceny tej został doliczony podatek VAT                 

    w  wysokości 23%, cena brutto wyniosła 63.468,00 zł.  

wszystkie trzy działki kupił jeden nabywca, 27 lipca br.  podpisany został akt notarialny dotyczący 

sprzedaży wyżej wymienionych działek, w tym samym dniu podpisany został akt notarialny dotyczący 

nieodpłatnego przejęcia od osoby fizycznej na rzecz Gminy Zaniemyśl, działki o powierzchni 631 m2, 

położonej w miejscowości Jeziory Małe, z przeznaczeniem pod drogę dojazdową do działek 

budowlanych, Uchwala Rady Gminy Zaniemyśl wyrażająca zgodę na nieodpłatne przejęcie 

przedmiotowej działki została podjęta na sesji w dniu 05 czerwca br., ogłoszony na dzień 14 lipca br.  

III przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż nieruchomości zabudowanej domkiem letniskowym,  

położonej w Zaniemyślu w rejonie ośrodków wypoczynkowych przy jeziorze Raczyńskim, oznaczonej 

o łącznej pow. 340 m2 zakończył się wynikiem negatywnym, nie wpłynęła żadna wpłata wadium do 

uczestnictwa w przetargu, przypominam również,  że w dniu 11 sierpnia 2017r., o godz. 10:00,                    

w Urzędzie Gminy Zaniemyśl przeprowadzone zostaną rokowania na  sprzedaż nieruchomości 

położonej w Zaniemyślu, w rejonie ośrodków wypoczynkowych przy jeziorze Raczyńskim, 

oznaczonej nr ew. 787/4 i 787/3 o łącznej pow. 0,8427 ha,  zabudowanej  segmentowym domkiem 

letniskowym, warunkiem uczestnictwa w rokowaniach jest  wpłacenie na konto Gminy Zaniemyśl, 

zaliczki w wysokości 50.000,00 zł., w terminie do dnia 07 sierpnia br. oraz zgłoszenie na piśmie 

udziału w rokowaniach, również w terminie do 07 sierpnia 2017r., szczegółowe informacje znajdują 

się w zaproszeniu do udziału w rokowaniach, które zostało wywieszone na tablicy ogłoszeń                           

w Urzędzie Gminy Zaniemyśl oraz umieszczone na stronie internetowej Urzędu Gminy, wyciąg                      

z zaproszenia został również opublikowany w prasie codziennej o zasięgu ogólnokrajowym, tj.                     

w Dzienniku Gazety Prawnej, cena jaką Gmina oczekuje uzyskać w przeprowadzonych rokowaniach 

to kwota 830.700,00 zł. netto, tutaj chcę zaznaczyć, że zgodnie z ustawą to jest cena, nie tak jak                    

w przetargu nieograniczonym sztywna, rokowania, Komisja, która będzie rokowała będzie rozmawiała 

z oferentami i zobaczymy jakie warunki zaproponują itd., zostanie podjęta decyzja czy ją sprzedamy 

czy jej nie sprzedamy, informacja z zakresu rolnictwa, w okresie od 01 do 31 sierpnia br. rolnicy 
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mogą składać wnioski o zwrot podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego, 

wykorzystywanego do produkcji rolnej, do wniosku należy dołączyć faktury VAT, dokumentujące 

zakup oleju napędowego w okresie od 01 lutego  do 31 lipca  2017r., wnioski należy składać                                   

w Referacie Rolnictwa i Gospodarki Gruntami, druki dostępne są w Referacie Rolnictwa, można też 

pobrać samemu ze strony internetowej Urzędu Gminy lub Ministerstwa Rolnictwa, wnioski złożone                   

po terminie nie będą mogły być zrealizowane, przypominam, że wnioski składane po terminie nie będą 

rozpatrywane, szanowni Państwo, kolejne informacje z zakresu naszej spółki, Zakładu Gospodarki 

Komunalnej w okresie międzysesyjnym, Zakład wykonał 4 sztuki przyłączy wodociągowych, spółka 

usuwała awarię w kolektorze kanalizacji sanitarnej w miejscowości Łękno, usunięto też awarię 

wodociągu na ulicy Nowej w miejscowości Śnieciska i jak zwykle wykonuje prace porządkowe na 

terenie Zaniemyśla, na terenie całej Gminy, mam tu na uwadze przede wszystkim koszenie trawy, 

która w tym roku szybko rośnie, przez takie warunki atmosferyczne, powiem Państwu, że do tej pory 

kosiliśmy Zaniemyśl już chyba cztery razy a w ubiegłym roku przez cały rok kosiliśmy trzy razy                   

i jeszcze przed nami, pobocza dróg gminnych już były, o ile sobie przypominam, dwa razy 

przekaszane, za chwile znowu będziemy rozpoczynali, ale na to nie mamy wpływu, chcę Państwa 

poinformować, że, pewnie część z Państwa już wiem, że od trzech tygodni nie mamy Prezesa Zakładu, 

naszej spółki, jest na chorobowym, mam nadzieję, że wróci do pracy, przez nieszczęśliwy wypadek, to 

trochę skomplikowało pracę spółki, na dzień dzisiejszy, Państwa uspakajam, stosowne 

pełnomocnictwa upoważniające do działania w imieniu Prezesa otrzymały dwie osoby pracujące                  

w spółce, tak, że mogą zawierać umowy, podpisywać te umowy, spółka działa, był okres rzeczywiście, 

że przez cały tydzień, bez względu na to, że te osoby, które dostały pełnomocnictwa były też akurat na 

urlopie, praktycznie musiałem być nie tylko Wójtem ale też Prezesem i organizować pracę sprzętu                

i wszystkich pracowników, ale to jest kolejne doświadczenie, nie chciałem tworzyć kosztów, myślę, że 

teraz jak Prezes wróci, bo to są ustawowe uprawnienia Prezesa, powołamy wśród pracowników 

Prokurenta, który w każdej chwili, gdy nie będzie obecny Prezes, będzie mógł wykonywać obowiązki 

Prezesa Zarządu, teraz najświeższe jeszcze, pozwolę sobie Państwu trochę zająć czas, informacje, bo 

myślę, że  należy o tym powiedzieć, pewnie bym o tym mówił we wrześniu, ale dzisiaj wszyscy 

pamiętamy tu obecni, więc proszę troszeczkę o cierpliwość, jeszcze trochę czasu Państwu zajmę, a 

więc Zaniemyski Bitwy Morskie, które odbyły się po raz trzydziestydziewiąty, rzeczywiście, jak 

Państwo wiecie, wystąpiła niespodziewana sytuacja braku energii elektrycznej, przerwa w Bitwach to 

gdzieś około szacujemy trzech godzin, ale udało się doprowadzić do tego, że mogliśmy kontynuować, 

wypełnić program Zaniemyskich Bitew Morskich, oczywiście różne informacje do mnie docierają, 

itd., Szanowni Państwo, z tym zasilaniem, z tym transformatorem czternaście lat, czy piętnaście Bitwy 

się odbywały, pewnie, że dzisiaj można powiedzieć, na pewno weźmiemy to pod uwagę, i nie było 

żadnych problemów z zasilaniem, mocą potrzebną i Wykonawcą  i handlowi, który jest na dole, ale 

Energetyka niestety nie przewidziała tego, bo to jest ich wina, i to wyraźnie powiedziałem 
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Dyrektorowi we Wrześni i to na tym się nie zakończy, gdyż jak Państwo sobie przypominacie                   

w Zaniemyślu, wiosną, przez Raczyńskiego, od tego transformatora przekopywano kable w „gackę” 

między ulicą Raczyńskiego do Powstańców i zasilano wszystkie punkty handlowe, które znajdują się 

przy ulicy Raczyńskiego, Średzkiej i częściowo ulicy Powstańców Wlkp., te punkty handlowe, 

gastronomiczne potrzebowały też dużej mocy, do tej pory było tak, że wszystkie urządzenia się paliły 

czy nie chodziły itd. i Energetyka z tego transformatora ten prąd podała i zapomniała niestety, że 

trzeba zwiększyć moc transformatora, tam był transformator 160 KW i on nam zawsze zabezpieczał              

i też mieszkańcom, bo też ileś tam domów nie miało z tego transformatora prądu, zabezpieczenie było 

prawidłowe, my oczywiście, jak co roku, zwracamy się do Energetyki o zwiększenie mocy, podpisana 

była umowa, Pani Dyrektor podpisała, na 24 godziny, większe zapotrzebowanie na moc, wszystko 

mieliśmy załatwione formalnie, prawidłowo, no i okazało się, że transformator dostawał większą ilość 

prądu ale na wejściu bezpieczniki, do tego transformatora, niestety nie przyjęły tego prądu i te 

bezpieczniki, które na dojściu dochodziły do tego transformatora się przepaliły i spowodowana była ta 

awaria, działaliśmy jak tylko, Szanowni Państwo, bo wiem, że były nerwy, co tylko było możliwe, 

oczywiście tak to już jest, kiedyś było inaczej, szybciej reagowały służby, na mój telefon i zgłoszenie 

pod 991, Pani przyjęła ale nic więcej nie odpowiedziała, potem na szczęście dowiedziałem się telefon 

do Dyrektora, do dyżurnego we Wrześni, to są telefony zastrzeżone, nigdzie tych telefonów Państwo 

nie otrzymacie, ale jak otrzymałem te telefony, zacząłem naciskać, a w między czasie już agregat                  

z Firmy prywatnej z Poznania poprosiłem żeby wyjechał, po rozmowach z decydentami we Wrześni 

żeby podjęli szybkie decyzje, bo oczywiście przysłali nam drużynę, która stwierdziła to co my żeśmy 

wiedzieli, że transformator nie zadziała i nic nie zrobią, podjęli decyzję, że przysyłają nam agregat,              

w tym czasie zadecydowaliśmy żeby agregat z Poznania nie przyjeżdżał, przyjechał agregat z Wrześni, 

oczywiście były nerwy, Szanowni Państwo, bo z Wrześni tak długo jechał, że wydaje mi się, że                     

5 kilometrów na godzinę, a wszystkim zależało na czasie, nam też organizatorom, rozmawiałem                    

z operatorem, kierowcą, który też uruchamiał ten agregat, czemu tak długo, odpowiedział, byłem                

w domu, zadzwoniono do mnie, wsiadłem w samochód, podjechałem na bazę zatankować paliwo, a 

zestaw był duży, jak Państwo wiecie, wolno jechałem, bo nie mogłem szybciej tym zestawem do 

Zaniemyśla, ale dojechał, włączyliśmy, opóźnienie było trzygodzinne, ale program, szczególnie 

Wykonawców, na których wszyscy Państwo żeście przyszli został zrealizowany, powiem Państwu, że 

wiele innych elementów było, który jako organizatorzy widzieli w trakcie przygotowania, które nie 

zostały zrealizowane, a więc przede wszystkim w kontrakcie Pani Sylwia Grzeszczak miała 

obowiązkowo, tak żądała, miała o 13-tej przyjechać na próbę, żądała żeby nikogo nie było przed 

amfiteatrem, żeby bramki były wszystkie zamknięte, w każdym bądź razie my byliśmy gotowi żeby 

się zespół dostroił, ale Pani Sylwia nie przyjechała, okazało się, że wracała z Ełku, z koncertu i po 

drodze do Warszawy zepsuł się samochód, czekali na samochód zastępczy, to wszystko się 

przesuwało, nie wiem jak to by było jak rzeczywiście energia elektryczna, nie mieli byśmy 
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przesunięcia tych wszystkich Zespołów czy Pani Sylwia na 20:30 by przyjechała, myślę, że nie i dała 

by w terminie koncertu, potem jeszcze taka nie przewidziana sprawa, bo jak miała wchodzić na scenę, 

Państwo, którzy byli widzieli, dlaczego pół godziny jedna gitara basowa, stroił, stroił a publiczność, 12 

czy 13 tysięczna czekała, prosiłem Panią Sylwię żeby wyszła i zaśpiewała, jeżeli technicy powiedzą, 

że wszystko jest gotowe to ja wyjdę, no i wyszła po pół godzinie, żebyśmy, Szanowni Państwo o tym 

wiedzieli to byśmy zrobili pirotechnikę w tej przerwie, a potem byłby koncert Pani Sylwii Grzeszczak, 

ale wydawało nam się, że to będzie krótka przerwa i zacznie grać, dlatego te wszystkie przesunięcia 

oczywiście dwa razy przepraszałem, przepraszam jeszcze w dniu dzisiejszym ale trudno przewidzieć, 

Szanowni Państwo, wszystko, tak sobie, że piętnaście jestem Wójtem i dziesięć dodatkowo cały czas 

uczestniczyłem w przygotowaniach i realizacji Bitew Morskich i tego żeśmy nie przewidzieli, 

Szanowni Państwo, dzisiaj jak tu stoję gwarantuję Państwu, że jeżeli przejdzie nawałnica przez 

Zaniemyśl i przez całą Gminę i w całej Gminie nie będzie prądu, Bitwy Morskie w przyszłym roku 

będą się toczyły, będzie wszędzie ciemno ale tam na dole będzie prąd i będziemy to robić, już mamy 

doświadczenie, bo to się uczymy, na pewno będzie stał agregat, wymuszę na Energetyce, żeby nam 

ustawili za darmo, jak nie będzie prądu, żeby podłączyli, cały dół, amfiteatr z Plażową będzie 

oświetlony i impreza będzie się odbywać, ale to za rok, tak, że tyle moich informacji jeżeli chodzi                

o Bitwy Morskie, Szanowni Państwo, Bitwy Morskie, biletów czy paragonów wydaliśmy prawie 12 

tysięcy, w historii Bitew Morskich były to Bitwy, które pod względem ilości były na trzecim miejscu, 

publiczności, pierwsze miejsce to nie jest, ICH TROJE,  jak się mówi w Zaniemyślu ale jak był Zespół 

PERFECT, drugie miejsce pod względem sprzedaży biletów to było właśnie ICH TROJE, na trzecim 

miejscu tegoroczne Bitwy, myślę, że byłoby jeszcze więcej, ale też technika jest zawodna, w między 

czasie też zepsuła się jedna kasa fiskalna, dlatego były te kolejki, nie mieliśmy zapasowej i to 

wszystko powoduje, że jesteśmy coraz bardziej nerwowi czekając, powiedziałem na naradzie, 

właściwie rozpoczęliśmy przygotowania do przyszłorocznych, 40-tych już Zaniemyskich Bitew 

Morskich, pewne spostrzeżenia mamy, trochę będzie inaczej, będą wystrzały fajerwerków                             

w przyszłym roku, ale pozostałe rzeczy przed nami, oczywiście jeżeli ktoś z Państwa by chciał, 

chociażby od czasu, do czasu uczestniczyć w przygotowaniach, przede wszystkim to co jest 

najważniejsze, wybrać wykonawcę, podpowiedzieć na kogo postawić, to zachęcam i zapraszam, 

trudno jest zadowolić wszystkich, mamy świadomość, ale musimy na kogoś postawić, na pewno, 

powiedzieliśmy sobie, że budżet Bitew 2018 roku i 40-tych będzie większy niż w tym roku, no bo jest 

jubileusz, 40-te Bitwy Morskie, ale jacy wykonawcy, myślę, że w tym roku musimy już o tym 

zdecydować żeby im pasowały terminy, oczywiście za ile wystąpią, ale przygotowania trwają, jeżeli 

ktoś z Państwa ma ochotę uczestniczyć czy podpowiadać, tu chodzi o podpowiedź, o swoje 

spostrzeżenie to zapraszam do Pani Dyrektor, do GOK-u, każdy będzie mile widziany bo musimy 

zdecydować na jakich wykonawców postawić, pewne rzeczy zostaną zakupione, gdyż Państwu 

powiem, że od wielu lat, po tych takich z przebojami Bitwami Morskimi w tym roku udało się czy uda 
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się uzyskać zysk po raz pierwszy od wielu, wielu lat, a więc koszty, które żeśmy ponieśli będą po 

rozliczeniach z Urzędem Skarbowym niższe niż przychody, od wielu lat nigdy nie zakładałem, że już 

będziemy mieli jakiś dochód, ale w tym roku tak będzie jak Urząd Skarbowy odda w rozliczeniu VAT 

i będzie miała Pani Dyrektor możliwości już wydatkowania środków w tym roku na przygotowania do 

Bitew, a więc zakupu tego cośmy stwierdzili, że trzeba to zrobić, w tym naszym nieszczęściu 

organizacyjnym, Szanowni Państwo, powiem tak, że z informacji, które do mnie dotarły, w tej 

przerwie prawdopodobnie, bo przecież byli mieszkańcy nie tylko Wielkopolski ale z całej Polski 

przyjeżdżali, bo wiemy o tym, trochę się zapromowała się Wyspa Edwarda, według szacunków na 

Wyspie, w tym okresie, popołudniu, w sobotę weszło, gdzieś około 3 tysiące osób, na Wyspę, czy 

wpłynęło promem, korzystali, bo była przerwa, przeszli się na ten most pływający czy ewentualnie, 

kto się bał, przepłynął promem, to tyle na temat Bitew, oczywiście mógłbym bardzo dużo Państwu 

mówić, często się pytano ile kosztował koncert Pani Sylwii Grzeszczak, to Państwu powiem ponad 57 

tys. zł., to są takie koszty, ale też, żeby nie Pani Sylwia Grzeszczak i pozostałe Zespoły nie byłoby nas 

tyle, tak to jest, taka jest specyfika, że musimy postawić, myślę, że zawsze na jednego, a w przyszłym 

roku chciałbym żebyśmy postawili na dwóch dobrych Wykonawców, Zespoły, z wysokiej półki, 

pytanie kto będzie miał czas, bo na koncerty już podpisuje się kontrakty itd., dużo wcześniej, to się 

jeszcze okaże, Szanowni Państwo, chcę też Państwa poinformować, że w poniedziałek zostanie, ze 

strony Urzędu wysłane sprostowanie do Głosu Powiatu Średzkiego, który artykuły, w dniu 26 lipca, 

a więc w tym tygodniu, zostały one wydrukowane, pod tytułem „Przeciw prawu” i „Regulamin do 

kosza”, nie będę Państwu czytał tego sprostowania, bo już je mam, w każdym bądź razie piszę do 

mieszkańców Gminy Zaniemyśl, którzy są przez ten Tygodnik, Głos Powiatu Średzkiego 

dezinformowani, podkreślam, dezinformowani, i tak „Przeciw prawu” dotyczy to, jest to uchwała                   

w sprawie Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków, podjęta 18 kwietnia 2017 roku, 

już chyba drugi raz było to pisane, Szanowni Państwo ten Regulamin został wydrukowany                            

w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego, a więc po sprawdzeniu przez służby 

prawne Wojewody Wielkopolskiego i opublikowany 21 kwietnia 2017r., a więc sesja była 18 – tego              

i Rada podjęła uchwałę, a 21 – go, po trzech dniach został opublikowany ten Regulamin i jest ważny, 

oczywiście wszedł w życie z dniem 5 maja i obowiązuje i nic więcej nie będziemy zmieniać, 

oczywiście Wojewoda sprawdzając wykreślił, dwa, trzy zapisy, które są w uchwałach wyższego rzędu, 

a pozostałe zapisy z Regulaminu zostały wydrukowane w Dzienniku i obowiązują i nie będziemy, jak 

dziennikarz pisze jeszcze raz podchodzić do tego Regulaminu, bo on jest prawidłowy zgodnie                              

z ostatnimi ustawami czy zarządzeniami Ministra Środowiska, kolejna sprawa to artykuł ma tytuł 

„Regulamin do kosza”, bo tutaj był tytuł „Przeciw prawu”, Rada podjęła uchwałę przeciw prawu, 

nieprawda, kolejny artykuł „Regulamin do kosza”, Rada Gminy podjęła uchwałę 5 czerwca, a więc na 

sesji czerwcowej, w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Zaniemyśl, Regulamin został opublikowany, Szanowni Państwo, po trzech dniach, po uchwale Rady, 
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w Dzienniku Urzędowym, a wchodzi w życie, tak zostało zapisane w uchwale Rady, 1 stycznia 2018 

roku, będzie obowiązywał dopiero od 1 stycznia 2018 roku, bo tak żeśmy to zapisali i to zostało 

przyjęte, pewne zapisy z tego Regulaminu, paragrafy zostały skreślone, dlaczego?, ponieważ 

ustawodawca je zapisał, więc Rada Gminy nie ma prawa zapisywać, powielać tego co znajduje się                  

w ustawie, czy rozporządzeniu, i generalnie chcę jeszcze raz Państwu powtórzyć, bo ten temat wraca, 

wszystko co segregujemy będziemy zbierać do tych kolorowych worków, które zbieramy od wielu lat, 

nie będą kupowane, nie będziemy wymuszać na mieszkańcach, właścicielach nieruchomości, co się 

często pisze w tej Gazecie, kubłów kolorowych, ustawodawca zapisał, że tak, kubły kolorowe lub 

dopuszcza się worki, my zostajemy przy tych workach i mam nadzieję, że te tematy już wyjaśnimy na 

stronach internetowych też wyjaśnienia poszły, ale skoro nie wszyscy mają internet, spoglądają na 

naszą stronę internetową, zdecydowałem, że sprostowanie wyślemy i myślę, że nie będzie problemu 

żeby w środę, w przyszłym tygodniu, to sprostowanie, które mam przed sobą zostało wydrukowane na 

stronach tej Gazety, oczywiście Szanowni Państwo, jedną rzecz też muszę dopowiedzieć, że uchwała 

podjęta o ekwiwalencie, o Strażakach została przez Wojewodę nie uznana za ważną, przez, na Radzie 

żeśmy to wyjaśniali, przez błąd, o którym żeśmy nie wiedzieli, że nie napisaliśmy, że uchwała podlega 

wydruku w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego, 2008 roku czy 2009 Rada Gminy 

podejmowała uchwałę też i wtedy jakby był ten zapis to była nieprawidłowa teraz orzecznictwo 

jednego Sądu we Wrocławiu, Administracyjnego, zostało wydane, że to jest do publikacji, dlatego 

dzisiaj chcemy ten błąd naprawić i jednocześnie z datą wsteczną, tak jak to było w poprzedniej 

uchwale zapisać, że od 1 czerwca wchodzi ta uchwała w życie i mam nadzieję, że służby prawne 

Wojewody już teraz przyjmą to nawet z terminem wstecznym, bo prawo też to dopuszcza, do tego, 

zgodnie z artykułami w ustawie i mam nadzieję, że nie będzie problemu, obraz, Szanowni Państwo po 

tych artykułach, niektórych mieszkańców był, że my wszystko źle robimy, że wszystko źle 

przygotowujemy i niektórzy się bardzo z tego cieszą, bardzo się z tego cieszą, ja Państwu powiem, bo 

kazałem też i to będzie też wydrukowane w tym piśmie, w tym sprostowaniu, Szanowni Państwo,                

w ciągu tej obecnej kadencji Rada Gminy uchwaliła 231 uchwał, które podlegają sprawdzeniu przez 

służby prawne Pana Wojewody, 2 zostały, przez całą ta kadencję, z 231, uznane za nieważne, a w 3 

uchwałach zostały stwierdzone, częściowa nieważność tych paragrafów, o których mówiłem, na 231, 

ale czytając te artykuły część z Państwa może powiedzieć, że tutaj się wszystko dzieje niezgodnie                   

z prawem, pozostałe uchwały, ale już tego nie policzyliśmy, dotyczyły spraw budżetowych, które 

opinie wydaje i przyjmuje te uchwały Regionalna Izba Obrachunkowa, ich też było kilkaset, może sto, 

może dwieście i tam nie mieliśmy żadnych uchwały, która była cofnięta, tak, że, tak to                                 

w rzeczywistości, Szanowni Państwo wygląda, choć niektórych to bardzo cieszyły te artykuły itd., 

przecież nie jest naszą wolą, moich pracowników, którzy przygotowują uchwały, żeby robić coś 

niezgodnie z prawem, ale dzisiaj mamy takie orzecznictwo i często jest tak, że każda Gmina jest na 

pierwszej linii, na froncie, bo ustawa wchodzi w życie i już trzeba podejmować uchwał, a 
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orzecznictwo jest po dwóch, trzech latach i kontrolujący, nieraz, albo po ośmiu, jak Prokuratura nieraz,  

stwierdza nieważność uchwały, my musimy na pierwszej linii frontu przygotowywać te uchwały, żeby 

zapisy ustawowe wprowadzać w życie dla naszych mieszkańców, całego sprostowania nie będę 

Państwu czytał mam nadzieję, że w środę to całe sprostowanie będzie wydrukowane i wielu 

mieszkańcom wyjaśni jaka jest sytuacja i te wątpliwości, które były po tych artykułach poprzednio                       

i teraz zostaną wyjaśnione i jeszcze jedna informacja, Szanowni Państwo, myślę, że Panie i Panowie 

Sołtysi już o tym wiedzą, bo wysłaliśmy, został wyliczony fundusz sołecki na rok 2018 dla całej 

Gminy, dla wszystkich sołectw, ten fundusz nam rośnie, globalnie jest to kwota ponad 314 tysięcy 

złotych, w ubiegłym roku, o ile sobie przypominam było 240, tak, że każde sołectwo będzie miało do 

dyspozycji większą pulę pieniędzy, gdyż to jest od dochodów budżetu, głównie wzrost jest przez 

realizację w ubiegłym roku już Programu 500+, a to też jest z tych przychodów, z tych dotacji, wylicza 

się fundusz sołecki, proponujemy z Urzędu żebyście, Państwo Sołtysi, po 1 września organizowali 

spotkania dla mieszkańców, żeby zastanowili się na spotkanie, trochę czasu musimy sobie dać i będą 

się odbywały zebrania w poszczególnych sołectwach na te kwoty, żeby podpisywać i podejmować 

uchwały, jeżeli ktoś z Pań i Panów Sołtysów chciałby wcześniej, pod koniec sierpnia, proszę zgłosić 

do Urzędu, że chciałby wcześniej zrobić to spotkanie, myślę, że jak nie będzie żadnych przeszkód  to 

dostosujemy się i może spotkanie odbyć się pod koniec sierpnia, Pani Przewodnicząca, Wysoka Rado, 

dziękuję, to tyle informacji 

Przewodnicząca Rady Gminy, czy są pytania do złożonej informacji? nie widzę, przystępujemy do 

punktu następnego 

 

Ad. 6. Interpelacje Radnych i zapytania organów pomocniczych Gminy 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Wiesławowi Grobelnemu, Pani 

Przewodnicząca, Szanowni Państwo, mam prośbę do Pana Wójta aby udzielił nam informacji na temat 

losu naszych pogorzelców wsi Luboniec, na jakim etapie są remonty, jakie kwoty zostały przez 

mieszkańców, jeśli taka istnieje możliwość, przedstawienie nam i na jakim etapie w ogóle jest remont 

tego domu i jak to mniej więcej na dzień dzisiejszy wygląda, to jest jedno, drugie pytanie, chciałem 

zapytać o Bitwach Morskich, awaria transformatora, już Pan powiedział, natomiast mam tutaj jeszcze 

jedno pytanie, czy impreza Zaniemyskie Bitwy Morskie jako plenerowa impreza czy została zgłoszona 

jako impreza masowa, to jest pierwsze pytanie, drugie dotyczące Bitew Morskich, docierają do mnie 

sygnały, że firmy, które prowadzą działalność gospodarczą i ponosiły pewne opłaty związane                       

z uczestnictwem w Bitwach Morskich, chodzi mi tutaj o zwrot opłaty za zezwolenia, czy już wpływają 

do Gminy, czy w ogóle są jakieś tego typu rozmowy, czy zgłaszają się firmy, które z jakimiś uwagami 

czy z prośbą o zwrot, czy wniesienia odszkodowania jakiegoś czy o zwrot pieniędzy, które musiały 

wnosić do Gminy jako opłaty za prowadzenie działalności w czasie Bitew Morskich, no i tu chyba 

jeszcze jedno pytanie ale to już trochę na Komisji sobie odpowiedzieliśmy, trochę wokół tych 
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wszystkich artykułów w prasowych, to proszę mnie upewnić tylko, że wszystkie uchwały, które 

podejmowane są weryfikowane przez Radcę Prawnego, dziękuję  

 

Ad. 7. Podjęcie uchwał: 

 

7a) w sprawie uchwalenia Lokalnego Programu Rewitalizacji Gminy Zaniemyśl na lata 2017 – 

2023 przedstawił Pan Bogdan Schwanke, zastępca Wójta 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXIV/232/2017 została przyjęta przy   

12 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 3  do niniejszego Protokołu 

 

7b) w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży 

Pożarnych Gminy Zaniemyśl przedstawił Pan Bogdan Schwanke, zastępca Wójta 

 

uwag i zapytań nie zgłoszono, przystąpiono do głosowania 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXIV/233/2017 została przyjęta przy   

12 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

0 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 4  do niniejszego Protokołu 

 

7c) w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej przedstawił Radny Zbigniew Łyszczarz 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Wieslawowi Grobelnemu, Pani 

Przewodnicząca, Szanowni Państwo, tak już na Komisji przedstawiałem, składałem wniosek                          

o poszerzenie tematów, wrzesień-październik-listopad 2017, Państwu należy się wyjaśnienie,                      

o pracach Komisji dowiedziałem się 24 godziny przed zebraniem Komisji, tak, że nie mogłem 

przedstawić swoich propozycji dlatego czynię to teraz, wracam do propozycji planu pracy, wrzesień-

październik-listopad 2017 w punkcie drugim proponuję dopisać, przeczytam całość – kontrola 

wybranych inwestycji budżetowych pod względem legalności, rzetelności, celowości, gospodarności                

i punkt trzeci, zupełnie nowy – realizacja wniosków Komisji Rewizyjnej Rady Gminy przez Wójta,               

w styczniu do tematu sprzedaż mienia komunalnego na podstawie podjętych uchwał przez Radę 

Gminy Zaniemyśl proponuję dopisać i analiza sposobu gospodarowania i wykorzystania mienia 
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gminnego, w marcu w punkcie pierwszym, jest temat realizacja funduszu sołeckiego za 2017 rok                  

i tutaj proponuję dopisać i sposób realizacji uchwał z zebrań wiejskich przez Urząd Gminy w ramach 

tego funduszu i w punkcie czerwiec 2018, w punkcie realizacja dochodów podatkowych w 2017 roku 

proponuję dopisać kontrola umorzeń, odroczeń oraz przesunięcia terminów płatności, dziękuję  

 

Przewodnicząca Rady Gminy, kto z Państwa Radnych jest aby wprowadzić do planu pracy Komisji 

Rewizyjnej propozycje przedstawione przez Radnego Grobelnego, bardzo proszę o przegłosowanie 

stwierdzam, że wniosek Pana Grobelnego nie przeszedł, za wnioskiem było 5 Radnych, przeciw 

7, więc przystępujemy do głosowania uchwały przedstawionej przez Radnego Zbigniewa Łyszczarza 

 

w wyniku głosowania jawnego, uchwała Nr XXXIII/234/2017 została przyjęta przy   

7 głosach „za” 

0 głosach „przeciw” 

5 głosach „wstrzymujących się” 

co stanowi załącznik   nr 5  do niniejszego Protokołu 

 

Ad.8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

 

Wójt, Szanowni Państwo, Pan Radny Grobelny złożył cztery interpelacje i może tak po kolei, 

informacja na temat pogorzelców z Lubońca, jeżeli Pan pozwoli to może na następnej sesji, bo nie 

chcę w tej chwili, w głowie nie ma wszystkich kwot, przy swoich informacjach na następnej sesji 

przedstawię szczegółowo ile środków finansowych na konto zostało wpłaconych, Ośrodek Pomocy 

Społecznej  realizuje wypłatę tych środków dla pogorzelców, ile zostało wypłacone, czy jeszcze coś 

jest,  cały czas konto jest otwarte i można wpłacać, sukcesywnie zarządzeniami przesuwamy 

pieniądze, które wpływają i dopiero Ośrodek ma do dyspozycji,  ze swojej strony Państwu powiem, ja 

już chyba o tym informowałem, że udało się przede wszystkim, aby pogorzelcy mieli gdzie mieszkać, 

z Proboszczem Mądrych,  już dzisiaj mogę powiedzieć,  dogadać zakup nieruchomości,  budynek przy 

Kościele z gruntem, córka  pogorzelców z mężem i dziećmi budynek kupili i mieli zamieszkać do 

czasu wyremontowania tego budynku tam wszyscy razem, czy tak jest, nie wiem, bo wiem, że się 

przedłużały sprawy formalne zakupu tej nieruchomości gdyż Proboszcz nie mógł sprzedać bo miał 

zapisane dwa grosze,  na tej nieruchomości jakiegoś zajęcia,  jeszcze przez poprzedników, a musi być 

czysta księga,  poza tym co jeszcze,  oczywiście w międzyczasie znaleźliśmy też miejsce dla części tej 

rodziny, która mieszkała,  wynajęliśmy i opłacaliśmy też to mieszkanie, część rodziny zamieszkała               

w Środzie u swojej rodziny, tak, że mówię to po zabezpieczenie dachu nad głową do czasu 

pozostałych zdarzeń,  staramy się jak najszybciej administracyjnie pomagać, więc wydaliśmy decyzję 

o warunkach zabudowy na przebudową tego budynku, ale AB uparło, że to nie jest przebudowa ale 
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odbudowa no i ta sprawa wróciła do nas, ale wiem, że prace  trwają,  mam nadzieję, że nie będzie ze 

strony nadzoru inspektora nadzoru budowlanego problemów z odbudową tego budynku,  wiem, że 

prace tam się już toczą, ale szczegółowo Państwu przedstawię informacje na następnej sesji, 

oczywiście z tych środków zapłaciliśmy za dokumentację przebudowy no i pozostałe środki są do 

dyspozycji tej rodziny, kolejna interpelacja to Zaniemyskie Bitwy Morskie, zrozumiałam tak jeżeli się 

pomylę w słowach to proszę poprawić, czy impreza Zaniemyskie Bitwy Morskie została zgłoszona 

jako masowa,  no chyba Pan sobie nie wyobraża  żeby tego typu,  o tej skali  impreza regionalna żeby 

nie miała wszystkich dokumentów i pozwoleń i żebyśmy tak sobie na hura realizowali taką imprezę, 

Szanowni Państwo, to jest teczka dokumentów, które Pani Dyrektor musiała zebrać, wszystkie opinie, 

wszystkich służb, z całego Powiatu i myślę, że nie tylko i dopiero na tej podstawie podpisałem decyzję 

o organizacji przez Gminy Ośrodek Kultury tej imprezy, tak się odbywa to co roku,  nie wiem czy to 

wystarczy, mógłbym przedstawiać tutaj jakie opinie między innymi tak Komendanta Powiatowego 

Policji, Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej, Prezesa Zarządu Szpitala Średzkiego, 

Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego i pewnie jeszcze inne uzgodnienia, oczywiście 

zabezpieczenie z Energetyką, umowa podpisana, dodatkowa moc, te wszystkie elementy muszą być 

zebrane żeby ta impreza mogła się odbyć, teraz kolejna interpelacja, czy Firmy, które handlowały na 

Bitwach składają wnioski o zwrot, nie, nie składają, bo Szanowni Państwo, Pani z piwem, bo robimy 

zapytanie o cenę, te pieniążki za Bitwy, to można powiedzieć te Firmy wszystkie wpłacają przed 

imprezą, my jako organizator imprezy masowej ryzykujemy i te Firmy też ryzykują, tak, że tutaj                   

o zwrotach zgodnie z umową to GOK przedstawia, nie ma co mówić przedłużyło się o trzy godziny, 

przerwa była trzy godziny, część handlowała, była bardzo zadowolona, że niektórzy nie mogli 

pracować, bo były Firmy gastronomiczne, które miały wszystkie urządzenia na gaz i wtedy tam 

potężne kolejki, jeden duży handlowiec, handlował mówił, że jeszcze w życiu nie osiągnął takiej 

sprzedaży, bo niektórzy rzeczywiście stali więc ten tłum podchodził do niego, a on oferował wszystko, 

piwo było sprzedawane, nawet jak nie było prądu, oczywiście wolniej z tego szybkiego, z tych 

szybkich dystrybutorów, bo BROWAR takie na imprezy daje tym, którzy sprzedają duże ilości piwa, 

wolniej było napełnianie ze względu na to, że nie było tak schłodzone i robiła się piana z tego co 

wiem, ale cały czas było to piwo wydawane, to tyle Szanowni Państwo w tym temacie, oczywiście jak 

Państwo spojrzycie na facebook i na te e-maile jakie otrzymaliśmy, Pani Dyrektor i ja, w poniedziałek, 

były pytania bardzo ciekawe, Szanowni Państwo, np. do mnie pytanie, kto jest odpowiedzialny, pisze 

mieszkaniec ulicy Akacjowej w Zaniemyślu, za to, że nie miałem prądu i całe mięso w zamrażalce się 

rozmroziło, odpowiedzieliśmy, że nie będę odpowiadał za dostawę energii elektrycznej tylko ENEA, 

bo co tu odpowiedzieć, tak, że różne rzeczy krążą, to ENEA jest odpowiedzialna za przerwy i dostawę 

energii elektrycznej, nie Wójt Gminy, nie Gmina, my też mieliśmy problemy, oczywiście już nie będę 

powtarzał tego co było, teraz kolejna, czwarta już interpelacja, czy wszystkie uchwały Rady są 

weryfikowany przez Radcę prawnego, Szanowni Państwo, nie wyobrażam sobie żeby Pan Radca, jak 
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to przebiega, oczywiście poszczególni pracownicy, którzy zajmują się poszczególnymi zagadnieniami 

przygotowują koncepcje uchwały, następnie trafia do Pani Sekretarz, która też weryfikuje pod 

względem prawnym i na końcu trafia do Radcy prawnego i dopiero wówczas po weryfikacji przez 

Pana Radcę prawnego rozsyłamy te uchwały do Państwa, do Wysokiej Rady i tam gdzie muszą iść, tak 

zawsze, od 15 lat, można powiedzieć, jak jestem, taka kolejność jest, to tyle co mogę powiedzieć, 

odpowiedzieć na dzisiejsze interpelacje 

 

Radny Wiesław Grobelny, Szanowni Państwo, Panie Wójcie Pan nie jest od oceny co ja sobie 

wyobrażam, to pierwsza sprawa, tak, że ja wypraszam sobie tego typu uwagi, co do imprezy masowej 

to ja tu przedstawiłem pewną opinię mieszkańców, oczywiście nielicznych mieszkańców, ale z takim 

problemem się spotkałem, ja się dziwię, że Pan w ogóle wykazuje taką, troszeczkę arogancję                        

w stosunku do mnie, że jakieś pytanie Panu zadaję, proszę, ja pytam, Pan odpowiada, taka jest zasada 

proszę Pana, na tym polegają interpelacje i proszę wziąć to pod uwagę, że przedstawiłem pewien 

niedosyt mieszkańców, dlaczego?, ponieważ w trakcie jak nie było energii elektrycznej nie można 

było, absolutnie, zawiadomić wszystkich uczestników, że jest taka awaria, brak była nagłaśniania, 

chociażby tak jak jest na procesjach Bożego Ciała, można było załatwić szybko, żeby poinformować 

tych ludzi, bo panował pewien niepokój i proszę sobie wyobrazić w takim razie, zadam pytanie, gdzie 

są drogi ewakuacyjne, jeśli to była impreza masowa, ja w związku z tym, że Pan uważa, Pan 

przedstawił dla nas informacje, że to zawsze była impreza masowa, tak, że ja bardzo proszę od Pana 

informację na piśmie, że od czasu jak Pan prowadzi odpowiedzialność za tę imprezę, że to była zawsze 

impreza masowa, dziękuję 

 

Wójt, dużo chciałbym jeszcze powiedzieć, ale może znowu będę, jedno słowo moje i będzie źle 

odbierane, Szanowni Państwo, brak prądu był, rzeczywiście to powiedziałem, ale jeszcze ostatni 

występ Firmy, która na KUŹNI, czy w hali wydzierżawia mieli własny głośnik i zasilanie i wtedy 

skorzystaliśmy z możliwości i przekazaliśmy ta informację, że jest brak energii elektrycznej, że 

robimy wszystko, że przyjedzie agregat i tylko nie wiemy w jakim czasie i staraliśmy się w ostatniej 

chwili przekazać informacje, przede wszystkim ta informacja dotarła, trudno mi powiedzieć, no bo nie 

wszyscy słuchali akurat, oczywiście to nie było nagłośnienie to ogólne, to na amfiteatrze tylko oni 

mieli głośniej zasilanie i w obrębie ci co oglądali ten występ  ich ta muzyka była słyszalna, 

rzeczywiście ma Pan rację na przyszłość nie powinno dojść do takiej sytuacji dlatego też Szanowni 

Państwo, to co powiedziałem, nie chcę się powtarzać, od przyszłego roku na Zaniemyskich Bitwach 

Morskich będzie stał dyżurny agregat i wówczas jeżeli zabraknie energii elektrycznej szybko 

przełączamy i kontynuujemy Zaniemyskie Bitwy Morskie i daj Boże żeby do takiej sytuacji nie 

doszło, trudno przewidzieć wszystkie sytuacje przy imprezie masowej, jakie będą zdarzenia, ale                    

w każdym bądź razie staramy się przygotowywać, rozważać wszystko, mieszkańcy, oczywiście, ma 
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Pan rację, wyrażają swoje opinii, Pan wysłuchuje, ale też nie o wszystkim wiedzą, nie wiedzą też                  

o tych artykułach dlatego też takie sprostowanie będzie wydrukowane na temat uchwał Wysokiej 

Rady, jeżeli były telefony do mnie to informowałem co, gdzie, jak ewentualnie gdzie zwrócić się                 

o pokrycie kosztów związanych z brakiem energii elektrycznej, może nie wszystko do mnie docierało , 

w każdym bądź razie robimy wszystko, organizatorem jeszcze raz Państwu chcę powiedzieć, 

organizatorem Zaniemyskich Bitew Morskich jest Gminny Ośrodek Kultury z Panią Dyrektor Nowak 

na czele, nie Gmina Zaniemyśl, nie Urząd Gminy ale Gminny Ośrodek Kultury w Zaniemyślu, to tyle 

 

Ad.9. Wolne głosy i wnioski  

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Radnemu Powiatowemu Panu Ryszardowi 

Grześkowiakowi, Panie, Panowie Radni, Panowie Wójtowie, Szanowni Państwo, też pozwolę sobie 

powiedzieć na temat Bitew Morskich, taka impreza wymaga dyskusji, też byłem uczestnikiem i tak jak 

Wójt mówił, dzielić się spostrzeżeniami, chciałem się podzielić, proszę Państwa, myślę, że pomimo 

tych zawirowań te Bitwy Morskie były sukcesem, z tych Bitew powinniśmy być dumni, że mamy taką 

imprezę, tyle ludzi chce do nas przyjeżdżać, mniej byłem dumny jak stałem w tej kolejce, 

oczekiwałem za biletem, bo trzeba było wysłuchiwać i wstyd było się przyznać, że jest się 

zaniemyślaninem albo z Gminy Zaniemyśl, troszeczkę te oczekiwania za biletami były zbyt długie, ja 

stałem 35 minut, w najkrótszym okresie na innych kasach, przy Banku, stali nawet jeszcze dłużej, 

piwo udało mi się kupić po 45 minutach, tak, że to są mankamenty, które powinniśmy niestety 

wyeliminować, bo jedna popsuta kasa też by nie rozwiązywała sprawy, tak więc niestety musimy tych 

pieniążków trochę więcej przeznaczyć, żeby to lepiej się kręciło, nie mniej jak to powiedziałem, jest to 

mimo wszystko, mimo braku tego prądu i innych mankamentów, sukces i z tego powinniśmy się 

cieszyć, dziękuję bardzo 

 

Przewodnicząca Rady Gminy, nawiązując do Bitew Morskich, naprawdę należą się  podziękowania 

organizatorom, osobom odpowiedzialnym za, mimo wszystko utrudnienia, niespodzianki, że został 

zrealizowany Program, który był przewidziany na Bitwach Morskich, naprawdę należą się im 

podziękowania, bo stracili naprawdę dużo nerwów 

 

Przewodnicząca Rady Gminy udzieliła głosu Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Pani Annie 

Nowak,  chciałabym tylko odpowiedzieć Panu Radnemu Grobelnemu, Szanowna Rado, Drodzy 

Państwo, Panie Radny Grobelny, żeby przeprowadzić imprezę masową musimy spełnić wszystkie 

warunki dotyczące ustawy o imprezach masowych, a więc muszę mieć pełne zgody wszystkich 

instytucji, na przeprowadzenie, musimy mieć instrukcję p.poż, którą ja już wykonuje od stycznia, 

ponieważ, a tak naprawdę od września, czyli tak właściwie od tego września będę składać pewne 



17 

 

dotacje związane z imprezą dotyczącą Bitew, bo jest to impreza masowa, zanim powiem o tych 

drogach ewakuacyjnych, Panie Radny, trzymam Pana za słowo, mam nadzieję, że przychyli się Pan do 

naszej większej dotacji w tym roku do Rady Powiatu Średzkiego, teraz wracając do tematu, imprez 

masowych, jest ustawa o imprezach masowych, którą muszę przestrzegać, jest ustawa o p.poż-u, którą 

również muszę przestrzegać, instrukcję p.poż-u wykonuje, w instrukcji p.poż-u zawarte są dwie 

mapki, jedna z nich określa drogi ewakuacyjne i drogę życia, mamy trzy drogi ewakuacyjne, droga 

czyli ścieżka potem jest ulica Raczyńskiego i ulica Plażowa i w tym roku zmieniłam mapkę ze 

względu na to, że mamy piękną, zrobioną ulicę Plażową  do ulicy Śremskiej i ta ulica była drogą życia, 

tak, że w razie, gdyby nie daj Boże coś się stało komuś to ulicą Plażową przyjechałyby dodatkowe 

jednostki, czy to jednostki PSP, OSP, chodzi mi o straż pożarną, jak i również karetka typu „S”, 

ponieważ karetka była na miejscu jedna z głównym wyposażeniem  plus partol, dwóch ratowników 

podczas całej imprezy również przebywał na terenie amfiteatru, tak, że ja myślę, że ze swojej strony 

jeśli chodzi o wszelkie dokumenty co roku wykonuje i co roku są przyjmowane, instrukcja p.poż-a 

idzie do PSP w Środzie Wlkp., czyli do Państwowej Straży Pożarnej, przyjeżdżają na kontrolę, 

przyjeżdża na kontrolę Państwowa Straż Pożarna ze Środy Wlkp., Powiatowa, przyjeżdża z Komendy 

Powiatowej również Policja, na kontrolę i sprawdzają teren i dają opinie dotyczące czy możemy taką 

imprezę przeprowadzić, czy nie, następnie dokumenty składane są do Urzędu Gminy, do Pana Wójta, 

czy to będzie Wójt, Burmistrz, Prezydent Miasta oni wydają decyzję  o przeprowadzeniu imprezy 

masowej, dziękuję, czy coś jeszcze 

 

głos zabrał Radny Wiesław Grobelny, czy są jeszcze jakieś inne oznaczenia dróg ewakuacyjnych 

czy tylko przy bramkach 

 

Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, oznaczenia dróg ewakuacyjnych są przy bramkach, przy 

każdym z trzech wejściu, przy bramce mamy Regulamin imprezy, przepraszam, mamy napisane, że 

jest to teren imprezy masowej, regulamin amfiteatru, regulamin imprezy-Zaniemyskich Bitew 

Morskich, w którym jest zapisane, że jest to impreza masowa i jeszcze dodatkowo jest informacja                

o służbach porządkowych, służbach informacyjnych, jest informator, gdzie jest napisane, od razu 

mówię, bo takie dochodziły głosy, że kobiety musiały otwierać torebki, były sprawdzane, na każdej 

imprezie masowej od dwóch czy ponad trzech lat sprawdzane są, czy to jest impreza masowa otwarta 

czy biletowana, ochrona ma prawo sprawdzić czy nie jest wnoszony jakiś materiał niebezpieczny, 

alkohol lub inne materiały, które mogą zagrażać uczestnikom imprezy masowej, przepisy dotyczące 

imprez masowych, muszę powiedzieć, że zmieniają się i są coraz bardziej rygorystyczne, jeśli chodzi     

o zwierzęta, organizator ma prawo w regulaminie, bo w ustawie o imprezach masowych pisze 

wyraźnie, że organizator który, w przypadku nas, czy jakaś spółka czy ktokolwiek inny, który 

organizuje imprezę masową ma własny regulamin terenu, gdzie jest impreza masowa i w tym 



18 

 

regulaminie może ująć, że na teren imprezy jest zakaz wchodzenia ze zwierzętami, ja tu mówię                     

o kotkach, pieskach, ustawodawca daje wolną rękę, ze my możemy takie regulaminy ustalać 

 

Radny Wiesław Grobelny, dziękuję za wyjaśnienia i cieszę się, że chociaż dla Pani to moje pytanie 

nie było nietaktem, dziękuję      

 

Ad. 10. Zamknięcie sesji 

Przewodnicząca Rady Gminy w związku z wyczerpaniem na dzień dzisiejszy porządku obrad, 

zamykam XXXIV sesję Rady Gminy Zaniemyśl, dziękuję Państwu za przybycie  

 

Przewodnicząca Rady Gminy 

(-) Alina Frąckowiak 

 

 

sporządziła : B. Madajczak  


